
Grimstad 

– De fem regionsamarbeidene er 
det ideelle, men vi går for seks til 
åtte kommuner. Ingen av dagens 
kommuner kan fortsette alene, 
sier Stein A. Ytterdahl.

Han sier han er statsbyråkrat 

som ser faglig på kommunere-
formen.

– Da står de fem regionsam-
arbeidene fram som naturlige 
enheter. Det interkommunale 
samarbeidet er i dag løsningen i 
forhold til tjenester, problemet i 
forhold til lokaldemokrati, men 
har også størrelsen til å håndte-
re utfordringene. Derfor legges 
de til grunn, sier han.

På Strand Fevik Hotell klokken 
10 i går formiddag la han fram to 
kommunekart, ett over idealsitu-
asjonen og et mer kortsiktig med 
det fylkesmannen mener er mu-
lig å få til på kort sikt.

Fem kommuner på sikt
De fem kommunene i Agder på 
sikt er Lister, Lindesnesregionen, 
Knutepunkt Sørlandet, Setesdal 
og Østre Agder. 

Dette er Ytterdahls langsiktige 
mål som han mener det må job-
bes med inn i neste stortingspe-
riode: 

●● Nye Lindesnes kommune 
(Mandal, Marnardal og Lindes-
nes). Audnedal kan velge om 
kommunen vil her, eller bli med  
Lister. 

●● K5 (Kristiansand, Lillesand, 
Birkenes, Søgne og Songdalen)

●● Vennesla og Iveland blir én 
kommune

●● Setesdal  (Evje og Hornnes, 
Bygland, Valle og Bykle). Ytter-
dahl sier Åseral også kan bli med 
her. En todeling med forpliktende 
samarbeid kan vurderes.

●● Østre Agder (Arendal, Grim-
stad, Froland, Tvedestrand og Ve-
gårshei)

●● Gjerstad og Risør kan bli egen 
kommune, eller bli med i Østre 
Agder.

●● Lister (Lyngdal, Hægebostad, 
Sirdal, Kvinesdal, Flekkefjord og 
Farsund)

– så Fort som mulig
Allerede til våren mener han 
Stortinget kan vedta følgende:

Fylkesmann Stein A. Ytterdahl overkjører 
folkeavstemningene og mener Stor-Kris-
tiansand må etableres nå. På sikt mener 
han det bare bør være fem kommuner i 
Agder.

Slik vil Fylkesmannen rigge Agder for framtida

Fylkesmannens agder

AUST-AGDER

VEST-AGDER

På kort sikt

Nye Kristiansand - K5

Lyngdal / Audnedal

Nye Lindesnes

Vennesla / Iveland

Som i dag

På lengre sikt:

Nye Lindesnes

Nye Kristiansand - K5

Vennesla / Iveland

Setesdal

Østre Agder

Gjerstad/Risør 

Lister

Risør og Gjerstad
kan bli egen 
kommune, 
eller bli med i 
Østre Agder.

Audnedal kan velge 
om kommunen vil 
til Nye Lindesnes 
eller til Lister. 
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Åseral kan velge 
om kommunen 
vil til Setesdal 
eller til Lister. 

Fylkesmannen mener at dette kan 
vedtas i Stortinget allerede til våren:

Dette er fylkesmannens langsiktige mål som han 
mener det må jobbes med inn i neste stortingsperiode:

AUST-AGDER

VEST-AGDER

Gjerstad

Risør

Tvedestrand

Vegårshei
Åmli

Froland

Arendal

Grimstad

Bygland

Valle

Bykle

Sirdal

Kvinesdal

Hægebostad

Lyngdal

Farsund

Flekkefjord

Lindesnes

Mandal

Marnardal Songdalen

Søgne

Kristiansand

Lillesand

Birkenes
Iveland

Vennesla
Audnedal

Åseral
Evje og 
Hornnes

Gjerstad

Risør

Tvedestrand

Vegårshei
Åmli

Froland

Arendal

Grimstad

Bygland

Valle

Bykle

Sirdal

Kvinesdal

Hægebostad

Lyngdal

Farsund

Flekkefjord

Lindesnes

Mandal

Marnardal Songdalen

Søgne

Kristiansand

Lillesand

Birkenes
Iveland

Vennesla
Audnedal

Åseral
Evje og 
Hornnes
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●● Nye Kristiansand 
●● Iveland/Vennesla 
●● Nye Lindesnes  
●● Lyngdal/Audnedal
Prosessveileder Dag Petter Sø-

dal forteller dette om hvordan de 
har tenkt: 

– Grimstad kan greie seg ale-
ne. Selvsagt. Men det er feil spørs-
mål. Spørsmålet er hvordan kan 
Grimstad bidra i regionen.

– Hvor skal Åseral?
– Setesdal kan todeles på veien 

mot én kommune. Evje bør dan-
ne senter og danne vekstkraft. Se-
tesdal bør samles, muligens med 
Åseral også. I Østre Agder kan 
alle samles, men det er også en 

mulighet med Gjerstad og Risør i 
en egen kommune, sier Ytterdahl.

Kan bli historisK
– Bryr du deg ikke om folkeav-
stemninger?

– Jo, folket har uttalt seg om 
hva de mener nå. Jeg skal ikke 
mene for mye, jeg skal analysere 
de faglige utfordringene og gjen-
nomføre min rolle som statsby-
råkrat. Så må politikere lokalt og 
på Stortinget konkludere. Nå har 
jeg gitt mitt faglige råd, sier Yt-
terdahl.

Får han det som han vil, går 
han ikke bare inn i historien som 
den første felles fylkesmann på 

Agder, men også fylkesmannen 
som endret Agder for alltid.

Ytterdahl brukte mye tid på 
hvorfor han foreslår det han fore-
slår. Han la vekt på Stortingets 
mål med kommunereformen.

●● Gode likeverdige tjenester.
●● Helhetlig og samordnet sam-

funnsutvikling.
●● Bærekraftig og økonomisk ro-

buste kommuner.
●● Styrket lokaldemokrati.

FaKtabasert
Selv er han klar på at han skal 
analysere situasjonen ute i kom-
munene, ikke synse.

– Vi legger fram vår analyse av 

hva som bør skje på Agder ut fra 
de kriterier og mål som er gitt av 
Stortinget. Vi synser ikke, vi kom-
mer med en faktabasert tilnær-
ming, sier Ytterdahl.

– Sier du må, bør eller skal til 
kommunene om sammenslåing?

– Nei, vi er ikke der. Vi kommer 
med en faktabasert oversikt over 
situasjonen, sier fylkesmannen.

ProFet På eget hjemstad
Før han gikk på talerstolen i går 
smilte Ytterdahl. Han holdt kor-
tene tett til brystet. Han sa at han 
var spent på hvordan folk ville 
motta det han skulle lansere.

– Dagens bibelord er om at in-

gen blir profet på egen hjem-
plass?

– Er det sant? Det passer jo ut-
merket, lo fylkesmann Ytterdahl.

Det var spenning i luften, nes-
ten som i en av krimfortellingene 
som Roald Dahl spekulerte ut da 
han bodde på det samme hotellet 
for noen tiår siden. Da var Fevik 
en del av Øyestad kommune. Nå 
ligger hotellet i Grimstad.

Han var  forberedt på at de 
skriftlærde i salen – hovedsaklig 
ordførere og rådmenn – vil ha kri-
tiske kommentarer uansett. Noen 
håper han går langt, noen håper 
han sier lite. 

Odd-Inge RønnIng UlebeRg

Slik vil Fylkesmannen rigge Agder for framtida
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om kommunen 
vil til Setesdal 
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Fylkesmannen mener at dette kan 
vedtas i Stortinget allerede til våren:
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mener det må jobbes med inn i neste stortingsperiode:
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Kristiansands-ordføreren er imponert   V
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fylkesmannens agder

Grimstad

Ordførerne i de sju kommune-
ne i Knutepunkt Sørlandet rea-
gerer svært ulikt på Fylkesman-
nens forslag til sammenslåing i 
regionen.

Mest begeistret er Harald Fur-
re (H) i Kristiansand:

– Her viser Fylkesmannen vir-
kelig styrke og lederskap, sier 
Furre til Fædrelandsvennen.

Fylkesmannen skisserer mu-

ligheten for at Stor–Kristiansand 
kan utvikles i to trinn. Det vil si 
at Stortinget først vedtar å slå 
sammen Kristiansand, Søgne og 
Songdalen (K3) eller går direkte 
for K5 og inkluderer Lillesand og 
Birkenes også.

Furre mener det er mest for-
nuftig å gå for K5 med en gang.

– Jeg ser det ikke som hensikts-
messig å ta dette i to trinn. Det er 
omfattende prosesser som skal 
gjennomføres, og det beste er å 
ta alt på én gang, sier han.

– Alt på en gAng
For Songdalens ordfører John-
ny Greibesland, kom ikke Fylkes-
mannens forslag som en bombe:

– Dette har ligget i kortene, og 
jeg er ikke veldig overrasket. Men 
jeg er kanskje litt skeptisk til å ta 
det i flere trinn, for det vil ta flere 
tiår. Vi kan like godt ta alt på en 
gang, mener han.

Søgnes ordfører Astrid Hilde 
(Ap), tror det er mest realistisk at 
Stortinget vedtar K3 først, for det 
kan gjøres med tvang ut fra de po-
litiske signalene som er gitt:

– Jeg tror K5 blir litt for stort til 
at de vil vedta det nå. K3 kan slås 
sammen med begrunnelse i at 
man kan slå sammen to som sier 
ja og en som sier nei, sier hun.

– I førersetet?
Og hun mener kommunestyret 

i Søgne nå bør drøfte hvordan 
man skal forholde seg til en mu-
lig tvangssammenslåing:

– Nå er spørsmålet om vi skal 
sette oss i førersetet og få innfly-
telse, eller om vi skal vente og ri-
sikere at Søgnes innbyggere kom-
mer på defensiven i prosessen, 
sier hun.

I debatten som fulgte Fylkes-
mannens fremleggelse sa Astrd 
Hilde at K3 isolert sett kan være 
best for Søgne:

– Da blir tyngdepunktet lenger 
vest, og vi trenger ikke drasse på 
noen som ikke har så god økono-
mi som oss, sa hun med en liten 
latter, henvendt til Lillesand og 
Birkenes.

Ordfører Arne Thomassen (H) 
i Lillesand repliserte:

– Dere vil tjene på å trekke 
tyngdepunktet vestover, men vi 

har hele tiden sagt at Kristian-
sand bør ligge i midten i en stor-
kommune. Jeg tror Lillesand vil 
leve med å stå utenfor en periode. 
Men hvor klokt det er, får Stortin-
get vurdere, sa han.

Thomassen ser ikke at kommu-
nen hans blir en del av en ny stor-
kommune i nær fremtid:

– Det er ingen tvil om at dette 
er det fremtidige kommunekar-
tet, men de avgjørelsene må tas 
i neste stortingsperiode, sier han 
til Fædrelandsvennen.

Han er også skeptisk til at det 
ikke foreslås noen umiddelbare 
endringer i Østre Agder:

– Da vil jo den regionen bli hen-
gende enda mer etter, sier han.

– BegeIstre og provosere
– I Lillesand har både innbyggere 
og kommunestyre sagt sitt, og det 

– Jeg er rett og slett imponert, sier Kristi-
ansands ordfører Harald Furre (H). 
– Vi har verken tid eller krefter til nye pro-
sesser nå, sier Venneslas ordfører Torhild 
Bransdal (KrF).

– Fylkesmannen viser styrke og lederskap

Fylkesmann Stein A. Ytterdal mener 
Stortinget bør slå sammen Kristian-
sand, Søgne, Songdalen, Lillesand og 
Birkenes. I hverfall de tre første. Her 
sammen med Søgnes ordfører Astrid 
Hilde (Ap) og Kristiansands ordfører 
Harald Furre (H).   
Foto: Kjartan Bjelland
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– Fylkesmannen viser styrke og lederskap

Verkens Venneslas ordfører Torhild Bransdal (KrF) eller Ivelands ordfø-
rer Gro Anita Mykjåland ble overrasket over sammenslåingsforslaget, 
men vil forholde seg til lokalt fattede vedtak.   Foto: Kjartan Bjelland

– Imponerende, mener Kristiansands ordfører Harald Furre (H). som 
sammen med Søgnes Astrid Hilde (Ap) nå ser konturene av en ny stor-
kommune.   Foto: Kjartan Bjelland

ble nei, understreker han.
– Men Fylkesmannen har la-

get en veldig ryddig og fin frem-
stilling, som både vil begeistre og 
provosere. Nå er det opp til Stor-
tinget å si sitt, sier han.

Orfører Anders Christiansen 
(Ap) i Birkenes beklager at Fyl-
kesmannen ikke har tatt hensyn 
til folkeavstemningene i sine vur-
deringer. Og han ser ikke lyst på 
en eventuell bruk av tvang:

– Det er ikke sikkert det går 
særlig greit. Grunnen til at jeg an-
befalte K5, var de gode prosesse-
ne vi hadde, og det kan vi ikke få 
dersom vi ikke følger frivillighets-
linjen, sier han.

– Folk har sagt nei
Fylkesmannen foreslår også 
av Vennesla og Iveland slår seg 
sammen, men sammenslåingen 

mener ordfører Torhild Bransdal 
(KrF) er parkert:

– Stortinget har sagt at dette 
skal være en frivillig prosess, og 
nå har folk sagt nei. Men jeg har 
stor respekt for at Fylkesmannen 
har en jobb å gjøre, og vil ikke kri-
tisere ham for det.

I debatten fyrte hun også løs 
mot de som kritiserer folkeav-
stemningene:

– Jeg synes det tales ganske for-
aktelig om folkeavstemningene. 
Det er politikerne som har be-
stemt at vi skal høre folkets stem-
me, men de vil altså ikke lytte til 
den folkets stemme. Det er en al-
vorlig demokratisk utfordring vi 
må ta med oss i det videre løpet, 
sa hun.

Ivelands ordfører Gro Anita 
Mykjåland (Sp) sier Fylkesman-
nens forslag er som forventet:

– Han følger intensjonsavtale-
ne som ble laget.

Men en sammenslåing kan hun 
ikke gå for nå:

– Kommunestyret har sagt nei, 
og da er det min rolle å kjempe 
for at Iveland skal bestå, sier hun 
til Fædrelandsvennen.

I debatten ble det imidlertid 
klart at hun venter på neste poli-
tiske kapittel:

– Jeg er veldig spent på hva 
Stortinget gjør når de endelig skal 
behandle denne meldingen til vå-
ren, sa Iveland-ordføreren.

teKst: Tone Sandberg
tone.sandberg@fvn.no - 90178127

D et var en spent, 
men sliten gjeng 
med ordførere 
som fylte møtesa-

len på Stand hotell på Fevik 
fredag formiddag. Og etter at 
fylkesmann Stein Ytterdahl 
hadde lagt fram forslaget til 
sammenslåinger, var det nok 
noen som flyttet blikket over 
mot høyre, gjennom glassveg-
gene og utover havet. Og gruet 
seg til nok en runde med den-
ne betente saken.

●● I de kommunene hvor sam-
menslåinger har vært mest ak-
tuelt, er sårene dypest. Og du 
skal ikke snakke lenge med 
ordførerne rundt Kristian-
sand for å skjønne hvor slit-
ne de er av forrige runde. De 
satset hele sin politiske kapi-
tal, splittet i flere tilfeller sine 
egne partigrupper og fikk mas-
se pepper på bygda. Astrid Hil-
de i Søgne var – i tillegg til Ha-
rald Furre i Kristiansand – den 
eneste som i runden etter Fyl-
kesmannens fremleggelse 
maktet å fremvise engasje-
ment og tro på en ny giv.

Likevel er det nå en ny giv i 
sammenslåingsprosessen. 

●● Det er mye logikk i Ytter-
dahls forslag. Han plukker de 
fruktene som er modne. Kom-
munene rundt Kristiansand 
henger tett sammen med Sør-
landets hovedstad. Og hele 
landsdelen trenger en kraft-
full hovedstad. Også andre 
steder i landsdelen bør kom-
muner som utgjør hverdags-
regioner, bli til én kommune. 
Nye Lindesnes er ett åpenbart 
eksempel.

kommentar

●● Aller helst hadde nok Ytter-
dahl ønsket seg en «restart» av 
de frivillige prosessene rundt 
omkring, basert på fredagens 
fremleggelse. Det får han nep-
pe. Til det er trettheten blant 
lokalpolitikerne og uenighe-
ten rundt om på Agder for 
stor. Men Ytterdahls ord vil 
veie tungt for kommunalmi-
nister Jan Tore Sanner. Stats-
råden har sagt at han vil legge 
stor vekt på det fylkesmenne-
ne foreslår.

●● 10.000-kronerspørsmålet nå 
er: Tør regjeringen og Stortin-
get følge Ytterdahls oppskrift? 
Det er lett for en fylkesmann 
å se bort fra folkeavstemnin-
ger, sterke følelser og mer el-
ler mindre dyptsittende kom-
muneidentitet.  Men tør en 
regjering og et storting det 
samme? Bare noen få måne-
der før de folkevalgte der skal 
gjenvelges?

●● Hvis de tør, vil Kristiansand, 
Songdalen og Søgne ligge 
langt framme i køen. Stortin-
get har allerede sagt at der to 
kommuner vil slå seg sammen 
og en tredje ikke vil, kan det 
brukes tvang. Kristiansand 
og Songdalen har kommune-
styrevedtak på at de vil, Søgne 
har sagt nei. Og hvis Stortinget 
først tør bruke tvang mot K3, 
hvorfor ikke like godt ta hele 
K5? Det er faglig sett den na-
turlige regionen, og den poli-
tiske motstanden vil ikke være 
mye større enn hvis det først 
tas tak i K3. 

●● Men hvis Jan Tore Sanner 
ringer partifellen Arne Tho-
massen i Lillesand før han 
bestemmer seg for K3 eller 
K5, tør i alle fall ikke jeg spå 
hva han får til svar. Den el-
lers alltid energiske Thomas-
sen fremsto fredag som gan-
ske ferdig med hele prosessen. 

●● I likhet med mange andre 
ordførere i landsdelen.

Et modig forslag
Fylkesmannen har mange gode, fag-
lige argumenter for Stor-Kristiansand 
og andre sammenslåinger. Men fredag 
nevnte han verken identitet, følelser 
eller folkeavstemninger. Det kommer 
nok stortingspolitikerne til å tenke 
mer på. 

viDar uDjus
poliTiSk redakTør
vidar.udjus@fvn.no - 952 43 505

 DHvis Stortinger først tør bruke 
tvang mot K3, hvorfor ikke like godt ta 
hele K5? 

stortingsrepresentanter nekter å svare om tvang   V
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fylkesmannens agder

Agders tre stor-
tingsrepresentanter 
fra Høyre nekter 
å svare på spørs-
målet om de vil slå 
sammen kommu-
ner med tvang.

Grimstad

– Spørsmålet er for enkelt, sier In-
gunn Foss fra Vest-Agder.

– Nå skal dette gjennom en 
prosess i partiene, og da må vi 
ha først ha faktagrunnlaget, sier 
hun.

En viktig del av faktagrunnla-
get fikk de ved Fylkesmannens 

forslag som nå skal oversendes 
kommunalminister Jan Tore San-
ner (H) før Stortinget fatter den 
endelige avgjørelsen til våren.

– Fylkesmannen foreslår helt 
konkret foreslått å bruke tvang i 
Nye Lindesnes og K5, alternativt 
K3. Vil dere støtte det?

– Det er et helt hypotetisk 
spørsmål jeg ikke kan ta stilling 
til her og nå før jeg ser saken vi 
får til behandling, sier Foss.

– Sterkt Signal
Hun poengterer at folkets nei 
også veier tungt for stortingspo-
litikerne:

– Prosessene lokalt har endt 
med at folk ikke vil, og det er et 
sterkt signal til oss stortingspoli-
tikere også, sier hun.

Svein Harberg fra Aust-Agder 

mener spørsmålet nå må mod-
nes:

– Modning er et undervurdert 
hjelpemiddel i politikken, sier 
han.

– For første gang har vi nå fått 
presentert en helhetlig begrun-
nelse for hvordan kommune-
strukturen bør være. Det tror jeg 
innbyggerne setter pris på, og jeg 
ser ikke bort fra at det nå kan bli 
noen nye runder lokalt, sier han.

– Mange nikket
Han merket seg også at Fylkes-
mannens forslag ble godt mottatt 
hos en rekke ordførere på Fevik:

– Jeg la merke til at mange ord-
førere nikket og mente at det-
te ville være bra, men at de ikke 
har ikke mandat til å gjennomfø-
re det. Jeg registrerer at en del av 

dem har en rørende tillit til oss på 
Stortinget, sier han.

– Og det er jo et tankekors at vi 
på Agder har fem regionråd som 
har skapt seg selv uten tvang. Da 
er det litt paradoksalt at de nå 
plutselig mener de ikke har bruk 
for hverandre lenger, legger han 
til.

Norunn Tveiten Benestad fra 
Vest-Agder tar heller ikke tvangs-
ordet i sin munn, men peker på 
viktigheten av å skape en lands-
delsmotor:

– Vi kan ikke sitte med en 
landsdel uten motor. Da vil vi 
tape i mange sammenhenger på 
den nasjonale arena, sier hun.

– ingen overraSkelSe
Bare Freddy de Ruiter (Ap) er helt 
klar i sin oppfatning av tvangs-

bruk. Den er han hundre prosent 
mot.

– Det er ingen overraskelse at 
Fylkesmannen foreslår tvang. 
Men det er litt underlig når regje-
ringen så tydelig har signalisert 
frivillighet, for Fylkesmannen er 
regjeringens sendebud, sier han.

– Jeg registerer også ar han 
foreslår tvang i to etapper og slik 
at vi ender opp med gigantkom-
muner –  noe som vil føre til sterk 
sentralisering.

– Men hvis det bare blir fem 
kommuner i Agder, vil jo Høyre 
og Frp få sitt ønske oppfylt. Da 
er det ikke behov for fylkeskom-
muner lenger –  uten at jeg me-
ner det er noen god løsning, sier 
de Ruiter. 

tone  sandberg

Nekter å svare om tvang

Høyres stor-
tingsrepresen-
tanter Ingunn 
Foss (midten) og 
Norunn Tveiten 
Benestad vil ikke 
si noe om tvang. 
Det vil Freddy de 
Ruiter (t.v.); han 
er mot.   Foto: 
Kjartan Bjelland

mandal-ordfører alf Erik 
andersen (Frp) ber kolle-
gene i Lindesnes gå i gang 
med å skape storkommunen 
«Nye Lindesnes» med en 
gang.

Grimstad

– Mine kontakter på Stortinget, 
sier at ingen peker seg så ut for 
tvangsammenslåing som Man-
dal, Lindesnes og Marnardal. Nå 
foreslår også fylkesmannen den 
kommunen. Da kan vi like godt 
sette oss ned med en gang, sa 
Andersen under fylkesmannens 

samling om kommunesammen-
slåing i Grimstad.

Andersen omtaler Mandal som 
kommunen som forsøkte å opp-
føre seg slik at noen ville slå seg 
sammen med den, men mislyk-
tes.

Lindesnes-ordfører Janne Far-
dal Kristoffersen  er dønn enig 
med Andersen, men leder et 
kommunestyre som har sagt nei. 
Derfor avviser hun Mandal-ord-
førerens invitt om å sette seg til 
forhandlingsbordet med en gang, 
i stedet for vente på tvang.

– Privat er jeg jo enig med An-
dersen, men nå har vi sagt vårt 

i Lindesnes, og det er nei. Nå er 
det opp til Stortinget å ta kommu-
nestrukturen videre. Vi er ferdig 
med vår jobb, sier hun.

Samtidig legger hun ikke skjul 
på at hun er svært fornøyd med 
at fylkesmannen går for en regi-
onkommune kalt Nye Lindesnes. 
Hun legger ikke skjul på at han 
får tilbake hennes hovedønske på 
sporet.

Fylkesmannen sier at Audne-
dal først går sammen med Lyng-
dal, men senere kan velge mellom 
Nye Lindesnes og Lister, mens 
Åseral kan velge mellom Nye Lin-
desnes og Setesdal.

Audnedal-ordfører Reidun 
Bakken (KrF) reagerer.

– Audnedal og Lyngdal går fri-
villig sammen først. Hvorfor leg-
ges da Lyngdal i en fremtidig Lis-
te-kommune, mens Audnedal 
må velge. Hvorfor må ikke Lyng-
dal velge?

Fylkesmann Stein A. Ytterdahl: 
- Mandal er det naturlige senteret 
i Lindesnes. I Lister finnes ikke et 
tilsvarende tydelig senter. Vi me-
ner Lyngdal må inn i Lister av ut-
viklingsgrunner.

Åseral-ordfører Oddmund 
Ljosland mener fylkesmannen 
har undervurdert utkantenes be-

hov for offentlige arbeidsplasser.
– Setesdal, Åseral og Sirdal har 

samme utfordring. Skal vi opp-
rettholde bosetting, må vi ha in-
teressante arbeidsplasser. De gir 
kommunen, sa han og ser mørkt 
på at Åseral kan bli tvunget inn 
i noe.

Marnardal-ordfører Helge 
Sandåker er fornøyd med fylkes-
mannens Lindesnes-forslag.

– Akkurat det vi opprinnelig 
ønsket, sier han. 

odd-Inge rønnIng Uleberg

Vil ha storkommune i Lindesnes nå
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Frekke tyver har tatt 
seg inn i et klasserom og 
kommet seg unna med 43 
kostbare Ipader fra Hel-
lemyr skole. Skolen mener 
tyvene må ha visst hvor 
nettbrettene var lagret. 

KrIStIanSand

– Jeg er hundre prosent sikker 
på at dette var planlagt, sier 
Merethe Henriksen, ikt-an-
svarlig på Hellemyr skole.

Det var mandag morgen 
denne uka at tyveriet ble opp-
daget. De 43 Ipadene har vært 
daglig i bruk, og nå fortvi-
ler både lærere og elevene i 
5. klasse. De står nå uten sine 
personlige nettbrett som bru-
kes i store deler av undervis-
ningen. 

– Hver elev føler at de per-
sonlig er blitt frastjålet noe, 
sier Henriksen. 

Og det kan tiåringene Iselin 
Milena Aguirre og Børge Und-
heim skrive under på.

– Dette er ikke noe gøy. Vi 
bruker Ipaden nesten hver 
eneste dag til forskjellige fag. 
Jeg hadde også tatt bilder av 
klassen. De var veldig fine, og 
det er veldig dumt at de plutse-
lig er borte, sier Iselin. 

– Vi vil at tyvene skal bli tatt, 
sier Børge. 

– Trolig åpenT vindu
Men så lang har politi få 
spor å gå etter, opplyser Fro-
de Smith, leder av allmennav-
snittet i Kristiansand-politiet. 
Det som er klart er at det låste 
Ipad-skapet var brutt opp, og 
tømt for brett og ladere, men 
ellers er det ingen ting tegn til 
innbrudd i bygget. 

– Politiet antar at tyvene har 
kommet seg inn gjennom et 
åpent vindu, sier Smith.

Rommet der skapet står er 
i en frittliggende bygning på 
skolens område.   

– De lærerne som var her 
sist fredag, var veldig nøye 
med å sjekke at dører og vin-
duer var låst, sier rektor Ragn-
hild E. Andersen.

Men da ansatte kom på jobb 
på mandag, var et av vindue-
ne i bygget likevel oppe. Skolen 
har benyttet et firma som har 

gått gjennom låsene på ytter-
dørene og ikke funnet tegn til 
at dørene har vært låst opp fra 
fredag ettermiddag til mandag 
morgen. Dersom dørene had-
de stått på klem eller blitt åp-
net på andre måter, ville det 
også blitt registrert. 

Har forsøkT sporing
Tyvene har trolig tømt innhol-
det i en gympose og benyttet 
denne til å få med seg godset. 

– Ellers var det helt ryddig 
etter tyvene og skapet var luk-
ket igjen, konstaterer ikt-an-
svarlig Henriksen. 

Hun har forsøkt å spore 14 
av Ipadene gjennom maskine-
nes eget verktøy for dette. Så 
langt har det ikke vært noen 
spor etter dem, og Henriksen 
antar at innholdet på maskine-
ne er slettet.

Frode Smith i politiet ber 
folk ha øynene oppe.    

– Man bør være på vakt der-
som man kommer over Ipader 
som blir solgt billig i distriktet. 

– Mistenker dere at mobile 
vinningskriminelle står bak 
dette?

sTore verdier
– Vi har ingen mistanke om 
det, men kan selvfølgelig ikke 
utelukke det, sier Smith. 

Hellemyr skole har nå be-
stilt nye nettbrett til 5.klas-
se-elevene til 4.500 kroner 
stykket. Det koster dem totalt 
rundt 195.000 kroner. 

– Vi har ikke noe annet valg, 
men det får store konsekven-
ser for økonomien vår, sier 
rektor  Ragnhild E.  Andersen.  
Eivind KristEnsEn

Skole frastjålet Ipader 
for 195.000 kroner

innbrudd

Ansatte på Hellemyr skole synes det både er trist og uhyggelig at 
tyver har tatt seg inn, brutt opp og tømt dette skapet for Ipader. – 
Det må være noen som av en eller annen grunn er kjent i lokalet, 
sier rektor Ragnhild E. Andersen (t.v). Her sammen med ikt-an-
svarlig Merethe Henriksen.   Foto: Eivind KristEnsEn

Skolen har nå bestilt ny Ipa-
der slik at elevene ikke skal bli 
rammet av tyveriet.  
Foto: Eivind KristEnsEn

Bykle-ordfører Jon-rolf 
næss bruker ordet drama-
tisk og mener fylkesmann 
Stein Ytterdahl i realiteten 
legger ned fylkeskommunen.

GrImStad

Mens ordfører i Evje og Horn-
nes, Bjørn Ropstad, er glad for 
og fornøyd med at fylkesmannen 
sier Setesdal må bli én kommune 
en gang i neste stortingsperiode, 
om enn ikke nå, er Bykle-ordfø-
rer Jon- Rolf Næss  svært forun-
dret over fylkesmannen i Agders 
forslag til ny kommunestruktur.

– deTTe er dramaTisk
– Fem regionkommuner på Ag-
der er det samme som å legge 
ned fylkeskommunen. Dette er 
dramatisk. Det er litt merkelig at 
så få ordførere tar opp dette po-
enget. Nå er jeg spent på resten 
av landets fylkesmenn. Følger de 
opp Ytterdahl, avvikler de faktisk 
fylkeskommunen og innfører to 
forvaltningsnivåer i Norge, sier 
Næss.

– Det har jeg ikke fantasi til å 
forestille meg en gang. Målet er 
bedre tjenester. Jeg kan ikke se 

hvordan tjenestene blir bedre 
med én storkommune i Setesdal, 
sier Næss, som også sitter i Aps 
sentralstyre.

ropsTad Håper
Bjørn Ropstad håper at fylkes-
mannens konklusjon kan få fart 
på en ny prosess i indre Agder.

– Jeg tror dessverre dette fis-
ler ut og at Stortinget ikke følger 
opp. Fylkesmannens har rett i det 
meste. Evje og Hornnes er regi-
onsenteret som demmer opp for 
sentraliseringen ved kysten og vi 
trenger å gå sammen i innlandet. 
Setesdal må bli ett, sier han.

Valle-ordfører Steinar Kyrve-
stad er mest glad for at fylkes-
mannen ikke sa Stor-Setesdal nå, 
men sender spørsmålet inn i nes-
te stortingsperiode.

– evje er ikke miTT problem
– Jeg er lettet over at Stein Ytter-
dahl ikke ønsker å slå sammen 
Setesdal nå. Da kan vi tre kom-
munene øverst i dalen bruke tid 
på interkommunalt samarbeid. 
På sikt kan vi kanskje få én kom-
muneut i de tre øverste Setesdal-
kommunene.

– Hva med Evje?

– Evje er da ikke mitt problem, 
vi har ingen behov for å slå oss 
sammen med dem, svarer Kyr-
vestad.

Bygland-ordfører reagerte kraf-
tig på at fylkesmannen antyder en 
mulig deling av Bygland hvis ikke 
Setesdal går sammen.

– Hvis vi skal slå sammen Se-
tesdal, bør også Åseral med. Dele 
Bygland?  Er  dere helt på styr? Og 
et hjertesukk: Må vi, så må vi slå 
sammen Setesdal, men da må vi 
få noen skikkelige nye oppgaver. 
Retten til å vie folk, blir for smått 
til å skape begeistring, sier Rygg

Åseral-ordfører Oddmund 
Ljosland deler Næss sn bekym-
ring. Også han synes det er un-
derlig at fylkesmannen i praksis 
foreslår å legge ned fylkeskom-
munen.

– Merkelig at så få ordførere 
poengterer dette. Et helt annet 
spørsmål er at vi nå kan få  Stor-
Kristiansand. Da bør kanskje 
både Lister, Lindesnes og innlan-
det begynne å snakke sammen 
om å skape motpol med økt sam-
arbeid. For Åseral er det best å stå 
alene. 

Odd-ingE rønning UlEbErg

Bykle-ordfører Jon-Rolf Næss (t.h.) sammen med Oddmund Ljosland (Åseral) og Bjørn Ropstad fra Evje og 
Hornnes.   Foto: Kjartan BjElland

Kaller det «dramatisk»

Farsund-ordfører arnt 
abrahamsen (ap) er ikke im-
ponert over Fylkesmannen 
forslag til sammenslåinger i 
Lister.

GrImStad

–Dette var litt intetsigende. Jeg 
hadde ønsket at dere var tydeli-
gere, sa Farsund-ordføreren til 
Fylkesmannen etter sistnevntes 
forslag til kommunestruktur i re-
gionen. 

– Nå går vi inn i en vente-og se-
periode. Den Lister-regionen dere 
skisserer, det er utydelig når den 

kommer, sa Abrahamsen.
Hans kollega i Kvinesdal, Per 

Sverre Kvinlaug (KrF), var glad 
for pausen som har vært i sam-
menslåingsdebatten.

– Til tider gikk jeg til sengs med 
reformen oftere enn med kona, sa 
Kvinlaug. Før han minnet om at 
mer enn 90 prosent av kvindøle-
ne sa nei til sammenslåing med 
Flekkefjord og Farsund. Og la til 
at Kvinesdal nå vil bruke sin ener-
gi på å videreutvikle samarbeidet 
med nabokommunene.

Flekkefjord-ordfører Jan Sig-
bjørnsen (H) var knapp i sin kom-
mentar.

– Jeg har et klart signal fra mitt 
kommunestyre. Dette er slutt for 
vår del.

Jan Kristensen (H) i Lyngdal 
var på sin side oppgitt over at 
Lyngdal og Audnedal, som har 
vedtatt frivillig sammenslåing, 
kan bli splittet igjen i Fylkesman-
nens modell.

– Vi er de eneste kommunene 
som har fått til noe frivillig, og 
så kan vi bli splittet. Det var litt 
drøyt, sa Kristensen.

 vidar UdjUs

Abrahamsen: – Intetsigende forslag
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